
   
 

4. marts 2019 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Hvad betyder den mindre indtægt for Nukissiorfiits evne til fortsat at fastholde en høj 

vedligeholdelsestilstand på alle anlæg og dermed forsyningssikkerhed? Kan man eksempelvis forestille 

sig en situation, hvor nogle forbrugere risikerer at måtte undvære el, vand og varme i længere perioder 

som følge af flere nedbrud på anlæggene? 

 

2. Hvilken indflydelse har den mindre indtægt på Nukissiorfiits økonomiske evne til at sikre et 

investeringsniveau til reinvesteringer der modsvarer afskrivningerne samt investeringer i nye vedvarende 

energianlæg? 

 

3. Hvordan sikres det at der kan stilles økonomi til rådighed for nye investeringer i for eksempel 

vandkraftværker m.v.? 

 

4. Hvilken indflydelse har ensprisstrukturen på Nukissiorfiit daglige økonomi? 

 

5. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for emnet? 

(Medlem af Inatsisartut Randi Vestergaard Evaldsen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

Som en del af Sektorplanen for Energi og Vandforsyning blev priserne for el og vand sænket med virkning 

fra 1. januar 2018. Nogle steder var der tale om en halvering af priserne, hvilket har været mest mærkbart 

for forbrugerne på bosteder med dieselgeneratoranlæg. Ensprisstrukturen har nu været gældende i mere 

end et år. 

 

Set ud fra et økonomisk perspektiv er der næppe tvivl om, at en væsentlig reduktion i Nukissiorfiits 

indtægter vil have indflydelse på virksomhedens evner til at vedligeholde og udskifte gamle anlæg, Dette 

samtidigt med at sektorplanen indeholder væsentlige målsætninger om at modernisere og investere i nye 

vedvarende energianlæg og tillige nye vandforsyninger. 

 

Med henblik på at sikre, at de store prisnedsættelser ikke får langvarige negative konsekvenser for hverken 

forbrugerne eller Nukissiorfiit ønsker jeg at få ovenstående spørgsmål besvaret. 

 

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål i løbet af 10 arbejdsdage. 

 

 

 

 


